

# 113學年度碩士在職專班中國音樂學系科目學分表

Department of Chinese Music

## 壹、教育目標：

國立臺灣藝術大學表演藝術學院中國音樂學系秉持「嚴謹的教學落實中國音樂之經典傳承及積極的表演增進傳統音樂之現代發展」為辦學宗旨，以達成「發揚中國音樂、復興民族文化」的教育使命。並透過中西並重、古今兼備之專業課程學習，培育中國音樂優秀表演、學術理論、高等教育及創作之人才。

- 一、培育中國音樂優秀表演人才
- 二、培育中國音樂優秀學術理論人才
- 三、培育中國音樂高等教育人才
- 四、培育中國音樂創作人才

## Education Objectives:

The Chinese Music Department of National Taiwan University of Arts adheres to the mission of "Carrying on the classic heritage of Chinese music through rigorous teaching, and enhancing the modern development of traditional music through actively performance," aiming to fulfill the educational mission of "promoting Chinese music and revitalizing Chinese culture." Through a professional curriculum that emphasizes both Eastern and Western traditions and integrates the past and present, the department cultivates talents in Chinese music performance, academic research, higher education and composition.

1. Cultivating outstanding performers in Chinese music.
2. Cultivating outstanding academic researchers in Chinese music theory.
3. Cultivating talents in higher education in Chinese music.
4. Cultivating talents in composition in Chinese music.

## 貳、專業核心能力綱目

- 一、舞台表演實踐的能力
- 二、民間音樂探索的能力
- 三、音樂理論研究的能力
- 四、音樂史學探討的能力
- 五、創作理論運用的能力
- 六、音樂文化理解的能力
- 七、多元音樂應用的能力

## Specialized core competencies:

1. Ability in stage performance
2. Ability in exploring folk music
3. Ability in music theory research
4. Ability in discussing music history

# 113學年度碩士在職專班中國音樂學系科目學分表

Department of Chinese Music

5. Ability in applying composition theory
6. Ability in understanding music culture
7. Ability in diverse music applications

參、修業年限：2年至6年

畢業學分數：35學分（含畢業論文6學分）

授予學位：文學碩士（M. A.）

【除修習下列基本學分數外，如未達畢業總學分數部分，得於本學制內課程自由修習。】

Years of Enrollment: 2 to 6 years

Graduation credits: 35 credits (Including 6 credits thesis)

Degree: Master of Arts (M. A.)

修習領域類別 course classification				
分組 section	領域 discipline	類別 category	學分 credit	說明 instruction
	碩士班課程	碩必修	10	
	Graduate course	Master Required		
	碩士班課程	碩選修	16	
	Graduate course	Master Optional		
	碩士班課程	碩論文	6	
	Graduate course	Master Thesis		
	碩士班課程	碩院選修	3	至少選修1門"碩院選修"或"碩跨系選修"或"碩跨院選修"或"碩跨校選修"(3學分) At least choose one elective course from "Graduate School Electives," "Interdepartmental Graduate Electives," "Intercollege Graduate Electives," or "Interuniversity Graduate Electives" (3 credits).
	Graduate course	Master College Optional		

# 113學年度碩士在職專班中國音樂學系科目學分表

## Department of Chinese Music

### 【其他規範】

1. 非本科系入學者需補修大學部課程10學分，但不列入畢業學分數。  
補修科目：中國音樂史、民間器樂概論、傳統音樂體裁與形式、當代音樂體裁與形式。
2. 外語檢定：申請碩士學位考試前需通過相當於英檢中級程度以上之外語鑑定考試。  
或修習本校開設之「研究生英語專班」課程2學分，成績及格(70分)。
3. 選修課「表演創作實務」由各項中國樂器、聲樂、作曲、指揮擇一，採個別授課，鐘點費由學生全額自付。
4. 備註：表列科目之選修課程會依當年度排課狀況有所調動。

### Other Regulations:

1. Non-major applicants are required to take 10-credit undergraduate courses, which are not counted towards graduation credits.  
Courses: History of Chinese Music, Introduction to Folk Instrumental Music, Content and Form of Traditional Music, Content and Form of Contemporary Music.
2. Foreign Language Proficiency: Applicants for the master's degree must pass a foreign language test equal or above the intermediate level of the GEPT. Alternatively, take the General English Proficiency Test course and pass with a grade of at least 70.
3. The elective course "Performance and Composition Practice" allows students to choose one from various Chinese musical instruments, vocal music, composition, or conducting, with individual instruction. Students are responsible for paying the full hourly fee.
4. Note: Elective courses listed may be subject to changes based on scheduling conditions for the current academic year.









